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1 AKT Wat is de splitsing van de winstbestemmingen (naar de Algemene Reserve) in structureel 
en incidenteel voor de boekjaren 2020 en 2021?

Toevoegingen aan (en ook de onttrekkingen uit) de algemene reserve zijn incidenteel. 
Een overzicht van toevoegingen (en onttrekkingen) aan reserves is in de Programmabegroting (onderdeel 
'Bijlagen') opgenomen, waarbij is aangegeven of de mutatie incidenteel (I) of structureel (S) van aard is. In de 
Jaarstukken is een overzicht van structurele toevoegingen en onttrekkingen aan reserves opgenomen in het 
onderdeel 'Jaarrekening'. Een gespecificeerd overzicht van de mutaties in de algemene reserve kunt u vinden 
in de 'Toelichting op reserves en voorzieningen' van de Jaarstukken.

2 AKT Wanneer er geen inflatiecorrectie wordt doorgevoerd bij de OZB, wat zijn dan de OZB-
tarieven en wat is het verwachte bedrag aan minder OZB-opbrengsten; hierbij wel 
uitgaande van de waardevermeerdering van de WOZ-beschikkingen?

Wanneer geen inflatiecorrectie wordt doorgevoerd, zijn de tarieven als volgt:
Eigenaar woning: 0,0974%
Eigenaar niet-woning: 0,1678%
Gebruiker niet-woning: 0,1407%
De opbrengsten OZB zouden dan € 431.000 minder bedragen dan nu opgenomen in de Programmabegroting 
2023.

3 AKT Wat zouden de tarieven voor de hondenbelasting worden, wanneer er ook rekening 
gehouden wordt met de stijging van de personeelslasten?

Bij de berekening van de tarieven voor de hondenbelasting is reeds rekening gehouden met de stijging van de 
personeelslasten.

4 VVD 10 F. Doorrekening Personeelsstaat (CAO, inschalingen en pensioen 
U gaat uit van 7% verhoging.
Dit percentage heeft de VVD nog nergens kunnen waarnemen in ter zake doende 
informatiebronnen.
Wel wordt het percentage van 4.5% genoemd in diverse onderhandelings berichten.
Waarop baseert het het percentage van 7% 

Op 19 juli 2022 heeft het college besloten om uit te gaan van 7%. Dit is mede gebaseerd op de 
Arbeidsvoorwaardenota 2023 van de VNG en de Werkgeversverenging Samenwerkende Gemeentelijke 
Organisaties (WSGO). Hierin wordt de intentie uitgesproken om te komen tot een 'passende salarisverhoging.' 
Het was (en is) nog onduidelijk hoe hier invulling aan gegeven gaat worden. De cao onderhandeling voor het 
Rijk respectievelijk Provincies hebben geleid tot een structurele verhoging van € 75,- per maand en een 
(gefaseerde) verhoging van ongeveer 7%. Het college besloot op 19 juli dat indien er nog geen 
onderhandelingsresultaat bereikt is op het moment dat de meerjarenbegroting 2023 e.v. moest worden 
opgesteld om in navolging van de onderhandelingsresultaten van Rijk en Provincies vooralsnog uit te gaan van 
een loonstijging van 7%. Bij een defintief percentage zal de begroting op een geëigende moment 
overeenkomstig aangepast (moeten) worden.

5 VVD 19 We maken inwoners bewust van maatregelen die zij zelf kunnen nemen om het 
huishoudboekje op orde te houden. 

Naar onze mening heeft niet iedereen dezelfde affiniteit met financiele vraagstukken op 
huishoudelijk gebied. Vraag : Hoe gaat u dit onder de aandacht van de inwoners brengen ?
Hoe denkt dit doel te bereiken ?

Regelmatig wordt er over dit onderwerp gepubliceerd in de Woensdrechtse Bode. Daarnaast hebben alle 
professionals die in de uitvoering van het sociaal domein in onze gemeente werkzaam zijn de taak tot 
vroegsignalering. Ook langs deze weg worden inwoners bereikt.
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6 VVD 29 We verstevigen onze grondpositie op verantwoorde wijze. 

Vraag : - Vindt u het een taak van de gemeente om zelf meer grond aan te kopen of 
verlangt u hier meer markt werking ?  
              -  Staat deze ontwikkeling mogelijk haaks met uw geformuleerde risico zoals 
vermeld op bldzijde 89:

K. Grondexploitatie
Onze gemeente heeft qua financiële omvang beperkte grondposities in centrum 
Hoogerheide, Noordrand Ossendrecht en VV VIVOO sportlocatie Huijbergen. Het risico op 
deze grondposities is, dat gronden uiteindelijk niet worden verkocht of tegen een lagere 
grondprijs. Uiteindelijk behoudt grond altijd een minimale waarde die groter dan nul is. Een 
additioneel risico heeft betrekking op het geraamde tekort op de grondexploitatie Centrum 
Hoogerheide op basis van de huidige verwachtingen omtrent projectuitgaven en 
projectwinsten. 

Door de Raad is d.d. 12 december 2019 de nota Grondbeleid 2019-2023 vastgesteld ( Z19.03837 / document 
nummer 2019.35932). Hierin is als beleidsuitgangspunt bepaald, dat de gemeente kiest voor situationeel 
grondbeleid: faciliterend waar het kan en actief waar het moet of gewenst is. Doelstelling van de gemeente is 
om een maximaal maatschappelijk rendement te behalen, binnen een optimaal financieel resultaat.

Nee deze ontwikkeling staat niet haaks op de geformuleerde risico’s zoals vermeld op bladzijde 89 van de 
programmabegroting 2023.De grondwaarde voor een (exploitatie-) plan wordt door middel van een taxatie door 
een extern deskundige bepaald. Op basis van de waardebepaling kan een gewogen besluit genomen worden 
om de grond te verkopen of in portefeuille te houden om op een later moment pas te verkopen.

7 VVD 30 Binnenhalen van grote sport- en wielerevenementen
Promoten van Woensdrecht en de Brabantse Wal. 

Meent u dat Woensdrecht als gemeente deze twee doelen zelfstandig kan behalen of 
zoekt u hier samenwerking met overige gemeenten op de Brabantse Wal en zo ja , Hoe ?

Wij zullen indien mogelijk zelfstandig actie ondernemen om grote sport- en wielerevenementen binnen te 
halen. Daarnaast zullen wij hierbij ook de samenwerking met de overige gemeenten op de Brabantse Wal 
zoeken. Hiervoor worden gemeenten van de Brabantse Wal actief door onze medewerkers van het cluster 
Economie, Toerisme en Recreatie benaderd. 

8 VVD 31 Wat willen we bereiken?
Woensdrecht geniet internationale bekendheid als dé fiets- en wielergemeente.
 Wat gaan we daarvoor doen?
• Bekendheid van Woensdrecht als fiets- en wielergemeente vergroten door 
communicatiecampagnes, een aantrekkelijke wielerkalender, sponsoring van lokale 
evenementen en grote wielerevenementen.

Ook hier een bijzonder hoog streven.
Vraag :Meent u dat Woensdrecht dit  alleen kan bewerkstelligen  ?

We gaan in 2023 het fiets- en wielerplan herzien, we zijn voornemens om de bekendheid van de gemeente 
Woensdrecht als fiets- en wielergemeente in eigen beheer vorm te gaan geven.

9 VVD 42 Investeringsprognose 2022-2026
Ruimen grafbedekkingen op gemeentelijke begraafplaatsen 2e fase 79860 euro.

Vraag : Waarom dekt u deze investering uit de algemene reserve ?

Het college kiest ervoor om voor de dekking dezelfde systematiek te hanteren als in de eerste fase. 
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10 VVD 48 Afvalinzameling.
Onderstaande tabel laat voor de meerjarenraming een overschot op het produkt 
Afvalinzameling zien. 
Om de tarieven te bepalen moet echter ook nog rekening worden gehouden met de kosten 
voor 
kwijtschelding welke begroot zijn onder het product 1.3

Er is een overschot op het produkt afval inzameling. 
Vraag : Waarom doet u een voorstel om de tarieven hier te verhogen ?

De omzetbelasting wordt voor afval niet geraamd in de begroting maar 
wordt voor het bepalen van de tarieven van de afvalstoffenheffing en hun 
kostendekkendheid wel als last meegenomen.

Vraag : Is deze omzetbelasting niet terug te vorderen bij de belastingdienst ?

De tabel op pagina 48 laat inderdaad een overschot van € 445.461 zien op product 4.4. Afvalinzameling. Op 
pag. 78 van de Programmabegroting treft u een overzicht aan van de kostendekkendheid van afvalinzameling 
en -verwerking, waarin tevens de aan 'afval' toe te rekenen kosten van straatreniging, kwijtschelding van de 
afvalstoffenheffing en de omzetbelasting zijn opgenomen. Wordt rekening gehouden met de kosten van 
straatreiniging, kwijtschelding en omzetbelasting, dan blijkt uit het overzicht van pagina 78 een 
kostendekkendheid van (nagenoeg) 100% en een gering nadeel van € 221. In de geraamde opbrengsten van 
de afvalstoffenheffing van € 2.782.500 is de tariefsverhoging van +10,5% verwerkt.

De omzetbelasting over de kosten van afvalstoffenheffing, wordt bij de Belastingdienst teruggevorderd.
Waar het omzetbelasting betreft over de inzameling en verwerking van gescheiden inzamelen van afval, wordt 
de gemeente door de Belastingdienst als 'ondernemer' gekwalificeerd. Waar het omzetbelasting betreft over de 
inzameling en verwerking van het huishoudelijk afval wordt de gemeente als 'overheid' gekwalificeerd. De 
omzetbelasting over het 'overheids'-deel wordt door de gemeente teruggevorderd bij het BTW-
compensatiefonds (BCF). De omzetbelasting over het 'overheids'-deel mag als last worden meegenomen in de 
berekening van de tarieven afvalstoffenheffing.

Bij de inwerkingtreding van het BTW-compensatiefonds (per 01-01-2003) is door de rijksoverheid de algemene 
uitkering uit het gemeentefonds verlaagd, met het bedrag van de omzetbelasting dat door gemeenten over 
'afval' wordt teruggevorderd. Omdat dit een financieel nadeel voor de gemeenten opleverde, is via artikel 229b 
van de Gemeentewet, de mogelijkheid geschapen de omzetbelasting als last mee te nemen in de berekening 
van de tarieven.    

11 VVD 53 • We verkennen de mogelijkheden voor grensoverschrijdende samenwerking met 
brandweerpost Putte en de Belgische brandweer. 

Vraag : Wanneer gaat u een aanvang maken met deze verkenning en wat wilt u concreet 
bereiken met deze verkenning ?

De verkenning loopt al. Deze is afgelopen jaar gestart en richt zich op 3 gebieden:
 1.Het rekruteren van brandweervrijwilligers voor post Putte;

 2.Een gezamenlijk oefenprogramma;

 3.De daadwerkelijke inzet (repressie) over en weer bij de landsgrens. 
Het accent van de verkenning vindt momenteel met name plaats op punt 3. Het 1e en 2e punt zijn al reeds in 
uitvoering.

12 VVD 60 Overhead.

Dit budget loopt de komende jaren behoorlijk op. 
Vraag : Kunt u aangeven wat hier de oorzaak van is?

De geconstateerde toename in de lasten op dit product van 2022 naar 2023 wordt veroorzaakt doordat we in 
dit product het effect van de aanname van 7% loonstijging hebben opgenomen. Wanneer het definitieve 
percentage bekend is, zal de daadwerkelijke loonstijging verdeeld worden over de relevante producten en 
zullen de lasten op het product overhead wijzigen. Daarnaast zijn op dit product ook de uitgaven die benoemd 
zijn in het collegewerkprogramma 'geparkeerd.' Bij verdere uitwerking van de plannen zullen deze uitgaven 
naar de juiste producten/budgetten overgeheveld worden. Bij het opstellen van de begroting was nog niet 
duidelijk waar deze uitgaven precies moeten 'landen' in de begroting. Tot slot bevat dit product nog veel 
verschillende andere budgetten waar we meer kosten verwachten, zoals bijvoorbeeld de in de 
perspectievennota aangekondigde structurele verhoging van de kosten voor de accountantscontrole.

13 VVD 76 Tarieven afvalstoffenheffing

Deze tarieven worden gemiddeld met een kleine 10% verhoogd. 
Vraag : Zijn de kosten ook  10 % hoger ?

De lasten van afvalinzameling en -verwerking over 2023 zijn in vergelijking met de lasten van het jaar 2022 met 
+7,0% toegenomen. Wordt ook rekening gehouden met de verwachte afname van de baten, dan bedraagt de 
toename +8,0%.
Als gevolg van een verwachte afname van het aantal aanbiedingen van afvalcontainers en inworpen in 
ondergrondse restafvalcontainers is een verdere verhoging van de tarieven tot +10,5% noodzakelijk om tot een 
100% kostendekkendheid te komen.   

14 VVD 87 Het risico, dat de waardebepaling van de huidige aandelen in Business Park Aviolanda 
B.V. leidt tot een aanpassing van de waarde voor de aandeelhouders provincie en 
gemeente is beperkt doordat een reserve gevormd is, waardoor een mogelijke 
waardedaling geen invloed op onze gemeentelijke exploitatie heeft. 
Vraag : Zou u deze tekst verder kunnen duiden ?

Bij de oprichting van Business Park Aviolanda B.V. (en haar 2 groepsmaatschappijen) ruim 10 jaar geleden is 
door de gemeenteraad besloten om een reserve te vormen voor ons gemeentelijke aandeel van 20% in 
Business Park Aviolanda B.V. ter grootte van € 2,16 miljoen. Dit bedrag is onderdeel van de reserve Ter 
dekking van kapitaallasten (zie pag 198 in onze jaarstukken 2021 en pag. 153 van de Programmabegroting 
2023). Indien een herwaardering leidt tot een lagere waarde van BPA BV zal onze kapitaalverstrekking lager 
gewaardeerd dienen te worden. Dit negatieve effect zal in dat geval verrekend worden met de gevormde 
reserve en zal per saldo geen effect op ons exploitatieresultaat hebben. Wel zal hierdoor de totale omvang van 
onze reservepositie afnemen, hetgeen invloed heeft op onze financiele ratios (zie pag 136 in onze Jaarstukken 
2021).
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15 VVD 26 Lokale indicatoren programma 1' De indicatoren die gegeven worden lijken aan te geven 
dat in 2020 ,89% van de jongeren tot 18 jaar jeugdbescherming krijgen. Vraag : Klopt dit 
?,dit lijkt ons redelijk veel.

U heeft gelijk. Deze cijfers zijn niet juist. De juiste percentages zijn: 2019: 1,6%; 2020: 1,3% en 2021: 1,2%. Er 
lijkt op deze indicator iets fout te gaan in de koppeling met de database. We werken aan een oplossing.

16 VVD 33 Lokale  indicatoren programma 2 .Ruimte Vraag : wat is er gebouwd tot 1 september 2022 
?

Wij beschikken nog niet over de gegevens van dit jaar. Afgelopen jaar (in 2021) zijn er 55 woningen 
toegevoegd.

17 VVD 48 We nemen maatregelen waardoor de vervuiler betaalt en proberen de kosten voor onze 
inwoners niet meer te laten stijgen dan de inflatie. Vraag: CBS heeft berekend dat de 
inflatie momenteel 17,3 % is,Vraag : hoe gaat het college  hiermee om ?

Het college gebruikt ieder jaar het inflatiecijfer van de maand juni voor het opstellen van de begroting. Dat is 
ook  dit jaar gebeurd. Het gevolg van de verder stijgende inflatie is dat de kosten momenteel dus minder (lijken 
te) stijgen dan de inflatie, hetgeen past in de doelstelling van het college, om maximaal  een inflatiecorrectie toe 
te passen.

18 VVD 70 Warmtevisie wijkscans en uitvoering( 2023-2030).  Op basis van wijkscans gaat 
Woensdrecht kijken welke wijken kansrijk zijn voor een snelle transitie naar aardgasvrij.   
Vraag : Hoe gaat u om met mensen die hier niet aan mee willen/kunnen doen ? Vraag : 
Kunt u hier een tijdlijn aangeven.

We starten in de buurten Huijbergen-zuid en Hoogerheide Noord met wijkscans. We verwachten dat deze 
buurten uiterlijk 2035 aardgasvrij zijn. Voor een tijdlijn is het nog te vroeg. Uiteindelijk is deelname niet 
verplicht. Voor mensen die niet mee kunnen doen zijn er ondersteunende middelen beschikbaar.

19 VVD 71 Wat gaan we doen in deze bestuursperiode. We versterken onze netwerken met 
ondernemers om samenwerking te versterken. Vraag: Hoe gaat u dit doen.

Het college zet in op het heropenen van het ondernemers spreekuur. Tevens worden bedrijfsbezoeken 
ingepland. Het periodiek overleg met de bedrijvenvereninging ZWH is geïntensiveerd. Er is periodiek overleg 
met de ondernemersverenigingen. Met de stakeholders en bedrijven op Aviolanda is periodiek overleg 
ingesteld waarbij invulling wordt gegeven aan een hernieuwde Human Capital Agenda. Voor 2023 wordt de 
samenwerking met StartToGrow voortgezet.

20 VVD 80 4. lokale lastendruk, lastendruk gezin. Vindt u de belastingdruk toename van euro 67,- per 
gezin in deze moeilijke tijden gerechtvaardigd voor onze inwoners ?

Het college heeft in het collegewerkprogramma beschreven dat zij maximaal alleen een inflatiecorrectie 
toepast. Met dat uitgangspunt is deze begroting opgesteld.

21 VVD 90 Op bladzijde 90 staat “Onderzocht wordt hoe de milieustraat efficiënter kan worden 
ingericht met als doel een hoger scheidingspercentage en lagere vaste kosten.”

Is de reden voor het niet kostendekkend zijn dan gelegen in een inefficiënt ingerichtte 
milieustraat en moet deze kosten op onze inwoners worden verhaald?

De inefficiëntie ontstaat vooral uit het gebrek aan keuzemogelijkheden om de verschillende afvalstromen te 
scheiden, waardoor de verwerkingskosten hoger oplopen. Hierdoor komt de rekening uiteindelijk bij de 
inwoners terecht.

22 D66 In zowel de Groene Agenda als in het Gemeentelijk Rioleringsplan wordt melding gemaakt 
van extra benodigde inspanningen om de effecten van klimaatverandering op te vangen. 
Onder welke post in de begroting zijn middelen voor activiteiten en inzet gereserveerd in de 
huidige begroting 2023? Of komt het college hier met een apart voorstel voor?

Op dit moment zijn er in de algemene middelen van de begroting '23 geen specifieke middelen opgenomen 
voor klimaatadaptatie. Watergerelateerde technische maatregelen zijn wel voor een klein deel afgedekt binnen 
het GRP. Daarnaast heeft het college een uitvoeringsprogramma klimaatadaptatie in voorbereiding welke naar 
verwachting eind van dit jaar aangeboden wordt aan de raad waarin de groeiende ambitie van klimaatadaptatie 
gekoppeld is aan de verwachte inkomsten uit zonneparken.

23 D66 Verschillende compenserende groenmaatregelen bij nieuwbouwprojecten kunnen niet in 
het plangebied worden ingevuld en vervolgens wordt er een storting gedaan in de 
voorziening “groenfonds”. In de programmabegroting 2023 is geen programma 
opgenomen waaruit blijkt dat deze maatregelen ook daadwerkelijk uitgevoerd gaan 
worden. Hoe gaat dit ingevuld worden?

Er worden voorbereidingen getroffen om de inzet van tenminste een deel van de reserve Groenfonds te 
concretiseren in een voorstel, wat aan de gemeenteraad ter besluitvorming wordt voorgelegd. De betreffende 
middelen worden, conform de provinciale verordening en de vastlegging daarvan in het afsprakenkader 
kwaliteitsverbetering landschap, aangewend voor doeleinden die betrekking hebben op kwaliteitsverbetering 
van groen, natuur en landschap. De omvang van deze reserve, en daarmee de vertaling naar een 
begrotingspost, is afhankelijk van ontvangsten vanuit derden, welke op basis van een overeenkomst aan de 
reserve worden toegevoegd. De beschikbaarheid van middelen vanuit de reserve fluctueert en is derhalve 
lastig meerjarig op te voeren.    

24 D66 21 Het college wil in 2023 het beleid op onderwijszorgarrangementen hebben vastgesteld. 
Kan het college specifieker aangeven wanneer zij dit verwachten te doen, bijvoorbeeld in 
welk kwartaal?
Daarnaast zijn er in de praktijk enkele problemen waar tegenaan wordt gelopen wat betreft 
de financiering van de onderwijszorgarrangementen, aangezien dit gedeeltelijk door de 
gemeente en gedeeltelijk door de betreffende school wordt gefinancieerd. Hoe denkt het 
college deze problemen te ondervangen?

Onlangs is er een eerste bijeenkomst geweest om informatie op te halen voor het vormgeven van het beleid op 
onderwijszorgarrangementen. De verwachting is dat het beleid in het derde kwartaal van 2023 vastgesteld 
wordt. In dit beleidsdocument zal ook de financiering worden meegenomen. Op dit moment wordt voor 
individuele onderwijszorgarrangementen gewerkt met een matrix waarin is opgenomen wat onder 
verantwoording valt van de gemeente en wat onder de verantwoording van het onderwijs. De matrix dekt 
helaas niet alles waardoor er soms nog onduidelijkheden zijn. We blijven hierover met elkaar in gesprek om te 
komen tot een werkbare oplossing.
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25 D66 36 Het college wil het accent leggen op meer zonnepanelen op daken. Wat doen wij hier als 
gemeente zelf al in op onze eigen gebouwen?

Op korte termijn zal aan de gemeenteraad het plan Verduurzamen gemeentelijk vastgoed, gemeentelijke 
gebouwen en brandweerkazernes voorgelegd worden. Hierin wordt voorgesteld onze gebouwen te 
verduurzamen met o.a. zonnepanelen. Daarnaast kunnen gebruikers van verenigingsgebouwen via de 
gemeente een lening verkrijgen om zonnepanelen te plaatsen op de gebouwen, op deze manier wordt het 
verduurzamen gestimuleerd. 

26 D66 37 De gemeente wil de mogelijkheden verkennen om het Sint Lucasplein groen en 
klimaatrobuust in te richten. Dit kunnen wij als groene partij natuurlijk alleen maar steunen. 
Wel rijst bij ons de vraag of het college hierbij rekening houdt met initiatieven zoals de 
weekmarkt en de kermis, maar ook met de parkeerplekken die mogelijk in aantal 
verminderen.

Op dit moment worden eerste stappen gezet in de verkenning voor een groen en klimaatrobuuste herinrichting 
van het Sint Lucasplein. Er wordt een parkeeronderzoek opgestart om de bestaande parkeerdruk inzichtelijk te 
maken. Hierdoor kan parkeerdrukneutraal gewerkt worden. Tevens vinden eerste verkenningen voor 
oplossingen voor bestaande weekmarkt en bestaande kermis plaats. Hierbij wordt naar acceptabele 
oplossingen binnen en/of buiten het plein gekeken. Als laatste wordt een proces opgestart om ideeën en 
wensen binnen gemeente, woonstichting maar ook bewoners en ondernemer te inventariseren. Onderdeel 
hiervan is ook een inventarisatie van bestaande ideeën in bijvoorbeeld de IDOP Hoogerheide.

27 ABZ 28 Aan het lijstje “Wat gaan we daarvoor doen” dient toch ook te worden toegevoegd dat we 
een digitaal woonloket organiseren voor de zomer van 2023 ?

Het streven is inderdaad om het digitale woonloket gereed te hebben voor de zomer van 2023.

28 ABZ 30 Betrekken we RWB hier ook bij vanwege de Vrijetijdseconomie die RWB wil ontwikkelen ? Wij sluiten aan bij het Raamwerk Vrijetijdseconomie van de RWB.

29 ABZ 45 Kan naast de ontwikkeling van Driehoeven III ook een plan ontwikkelt worden om het 
bestaande bedrijventerrein De Kooi in Hoogerheide te revitaliseren, omdat er thans veel 
leegstand is en kavels te koop staan.

Een en ander wordt als onderdeel meegenomen bij het opstellen van de Economische Visie.

30 ABZ 48 “Herontwikkeling van de inzamel faciliteiten en dienstverlening om inwoners in staat te 
stellen om beter hun afval te scheiden”. Wordt hiermee ook bedoeld dat we onderzoeken 
of er mogelijkheden zijn om onze milieustraat door te ontwikkelen (door bijvoorbeeld extra 
scheiding mogelijkheden aan te bieden voor restafval) om hiermee dichter bij de VANG 
doelstelling te komen ? Zie ook pagina 8.

Ja, dit onderzoek loopt en de resultaten hiervan worden in de loop van 2023 gepresenteerd.

31 ABZ 70  Ten aanzien van 2de genoemde project: Zijn er op andere beleidsvelden zoals “mobiliteit”, 
“klimaatadaptatie”, “toerisme & recreatie” subsidies binnen te halen en zo ja kunnen we 
hiervoor een adviesbureau inhuren dat zichzelf terugverdiend ? We vinden hierover 
namelijk niets terug in deze programmabegroting.

Momenteel wordt individueel binnen de beleidskaders gekeken of er subsidies te verkrijgen zijn.

32 ABZ 148 Basisschool ’t Paviljoen: Waarom is de stijging van bouwkosten en de stijging van de rente 
niet genoemd onder de financiële risico’s ? Waaruit kunnen we deze stijging financieren ? 
Beheersmaatregelen worden namelijk ook niet genoemd in dit overzicht. 

De stijging van de bouwkosten en de stijging van de rente horen wel thuis bij de financiele risico's. Momenteel 
is nog niet duidelijk wat de financiele uitkomsten gaan zijn voor basisschool 't Paviljoen. Het ontwerp bevindt 
zich nu in de afrondende fase. Gezamenlijk met de LPS zal gekeken worden naar mogelijkheden om de kosten 
te verlagen. Bij overschrijding zal het college een voorstel doen voor de dekking van de meerkosten.

33 ABZ 149 Masterplan kern Hoogerheide: Wat is de status van de ontwikkeling Masterplan Zuid. Voor de ontwikkeling van het gebied Scheldeweg Zuid is een projectopdracht in voorbereiding. In de 
projectopdracht wordt een vooruitblik gegeven op het proces van ontwikkeling, te beginnen met het formuleren 
van een programma van eisen waar de ontwikkeling aan dient te voldoen op het gebied van 
woningbouwprogrammering, duurzaamheid, stedenbouwkundige opzet en exploitatie.

34 ABZ 150 IKC Woensdrecht: Hierover hebben wij dezelfde vragen als bij basisschool ’t Paviljoen (zie 
hierboven).

De stijging van de bouwkosten en de stijging van de rente horen wel thuis bij de financiele risico's. Zeker is wel 
dat de huurlast voor de gemeente hoger is dan in de huidige begroting is opgenomen.

35 ABZ 151 Grensstraat: Kunt u de meerkosten van 9 ton verklaren (verschil tussen raming en 
inschrijving) ? Welke componenten waren niet goed geraamd ? Hoe wordt deze impasse 
opgelost ?

De raming is gemaakt in 2019. Daarbij is uitgegaan van de prijzen op dat moment. Inmiddels is de markt 
dusdanig door inflatie en marktomstandigheden gewijzigd dat dit tot forse prijsstijgingen leidt.

36 ABZ 153 Voorziening rioolbeheer. Kunt u verklaren dat er zo’n groot saldo nog beschikbaar is, terwijl 
vele riolen aan einde levensduur (60-70 jaar) zitten en vervangen dienen te worden of dat 
er gescheiden rioolstelsel aangelegd moeten worden in het kader van klimaatadaptatie?

Vervanging vindt niet alleen plaats op basis van levensduur maar ook op kwaliteit van het riool. Ieder jaar 
worden controles uitgevoerd en op basis daarvan worden vervangingen/reparaties uitgevoerd. Daardoor is er 
een reserve opgebouwd voor grootschalige vervangingen. 
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37 PvdA 28 (2.1) Wat gaat er veranderd worden t.o.v. voorgaande jaren, om de mensen en middelen 
optimaal in te zetten voor de vergunningverlening?

'Een merkbare verandering in de ruimtelijke inrichting van de gemeente en een gebied 
waar het goed toeven is.'
Wat is een merkbare verandering?
Wat is goed toeven?

Deze passages zijn opgenomen om aan te geven dat met de komst van de omgevingswet mogelijk wat 
accenten kunnen verschuiven. Zo is nu nog niet goed te voorspellen wat de impact van de omgevingswet op 
de ruimtelijke inrichting precies zal zijn. Uitgangspunt is dat ontwikkelingen in lijn zijn met de omgevingsvisie en 
gericht zijn op verdere verbetering zodanig dat wij een aangename (woon/werk/recreer) gemeente blijven met 
passende voorzieningen.

38 PvdA 29 (2.2) Grondpositie
Wat is hierin het doel? hoeveel grond wil je in bezit hebben? ofwel wat zou een goede 
grondpositie zijn?

Door de Raad is d.d. 12 december 2019 de nota Grondbeleid 2019-2023 vastgesteld. Hierin is als 
beleidsuitgangspunt bepaald, dat de gemeente kiest voor situationeel grondbeleid: faciliterend waar het kan en 
actief waar het moet of gewenst is. Doelstelling van de gemeente is om een maximaal maatschappelijk 
rendement te behalen, binnen een optimaal financieel resultaat. Het aankopen van (strategische-) gronden 
betreft maatwerk. In artikel 5.3 van de nota grondbeleid 2019-2023 is het aankoopbeleid vastgesteld.

39 PvdA 30 (2.3) Welk groot sportevenement gaat de gemeente organiseren?
Hoe wordt het promoten van Woensdrecht opgepakt?

Welk wandelplan is nu van kracht?

Voor 2023 zijn we met meerdere partijen in gesprek om te bekijken wat de mogelijkheden zijn.

Er is nu geen specifiek 'wandelplan' van kracht. Het is juist de ambitie van het college om daar met een 
gecombineerd wandel- fiets en wielerplan verandering in te brengen. 

40 PvdA 34 (3) Wat doet de gemeente om verdroging en wateroverlast te voorkomen? Er is een diversiteit aan maatregelen die getroffen worden op verschillende schaalniveaus waarbij initiatieven 
van en met ondernemers en burgers zoals het NK tegelwippen geïnitieerd worden en aan de andere kant 
worden vanuit het GRP afkoppelingsprojecten uitgevoerd waarbij hemelwater wordt afgekoppeld om 
overbelasting van het riool te beperken, hemelwater lokaal te laten infiltreren en te bufferen in boven- en 
ondergrondse waterbuffers zoals wadi's. Daarnaast wordt op dit moment een uitvoeringsprogramma 
klimaatadaptatie afgerond welke de verdere uitvoering van  klimaatadaptatie in de komende jaren zal borgen. 
Tevens zijn wij als gemeente bij meerdere gebiedsprocessen betrokken zoals de GGA en de water- en 
klimaatkring West waarin onder andere de focus ligt op anti-verdrogings maatregelen in deze gebieden. 
Tenslotte is in de omgevingsvisie ruimte voor het betrekken van klimaatadaptatie in de desbetreffende 
initiatieven.

41 PvdA 35 (3.1) Welke zonneparken gaan per 2024 opbrengen? Zijn alle aanvragen van de zonneparken 
toegekend of zijn er ook geweigerd? Lopen er ook nog rechterlijke processen op projecten 
voor zonneparken?

De zonneparken in de harde pijplijn zijn door de aanvraagprocedure heen. Er zijn een aantal zonneparken in de 
fase van de harde pijplijn: Zonnepark de Agger, Zonnepark Markiezaat; Zonnepark van der Duijnspolderweg. 
Voor het zonnepark de Agger loopt een procedure bij de Raad van State (zitting op 17/10 - uitspraak naar 
verwachting binnen 6 tot 12 weken).

42 PvdA 46 (4.1) We verbinden economie met arbeidsmarkt in het sociaal domein.'
Hoe wilt het college dit realiseren? Graag toelichten met voorbeelden.

Het maken van de verbinding tussen economie en de arbeidsmarkt in het sociaal domein laten we met diverse 
initiatieven ontstaan. Regionaal: waar de aanhaking (bestuurlijk en ambtelijk) bij de pijler arbeidsmarkt en 
economie uit de RWB agenda verder vormt krijgt. Sub -regionaal Brabantse Wal waar we bezien hoe we 
optimaal gebruik kunnen maken van alle platforms (zoals bijvoorbeeld Samen in de regio, StartToGrow, GIP, 
Start2Bizz, etc.) welke zich bezig houden met arbeidsstimulering en ondersteuning van ondernemerschap en 
wij via deze organisaties nog beter in kunnen zetten op resultaat en efficiëntie. Ook in de ketensamenwerking 
tussen het leerwerkbedrijf WVS, ISD BW en het werkplein Hart van West Brabant wordt ingezet op het 
ontwikkelen van mensen voor die sectoren waarnaar vraag is op de arbeidsmarkt en welke daartoe ook 
geschikt zijn. Denk bijvoorbeeld aan het groen, horeca, industrie en post. Lokaal leggen we verbinding tussen 
economie, arbeidsmarkt en sociaal domein en zorgen we ervoor dat gesignaleerde ontwikkelingen en wensen 
lokaal en regionaal aansluiten. Dat doen we bijvoorbeeld in een ambtelijk afstemmingsoverleg tussen 
beleidsmedewerkers ISD, het werkcentrum, beleidsmedewerkers werk en inkomen en beleidsmedewerkers 
economie en arbeidsmarkt. Doel is om gericht keuzes te kunnen maken op basis van overlap, effectiviteit, en 
doelmatigheid. Wanneer dat betekent dat we de komende tijd nog andere initiatieven moeten ontplooien of 
ondersteunen dan zullen we daar zeker op inzetten.

43 PvdA 47 (4.2) Het detailhandelsbeleid is nu op de website niet te vinden. Waarom is dit niet te vinden?
Hoe worden de burgers betrokken bij het opstellen van de nieuwe economische visie?

De detailhandelsvisie liep tot 2020 en was al deels verouderd. Dit is de reden waarom de visie niet langer op de 
website gepubliceerd. Het opstellen van een nieuwe detailhandelsvisie maakt onderdeel uit van de nieuw op te 
stellen Economische Visie. Participatie van inwoners en breder, vindt plaats via enkele werksessies met 
dorpsplatforms, ondernemersverenigingen, de bedrijvenvereniging, 
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44 PvdA 48 (4.4) Welke maatregelen worden genomen, zodat de vervuiler betaalt? Er staan op dit moment geen maatregelen gepland, naast de al bestaande maatregelen zoals diftar en het 
oplopende tarief. In de 'afvalvisie' van 2023 wordt dit thema ook behandeld.

45 PvdA 51 (4.7) Waarom worden de verplichte BBV-indicatoren niet gevuld voor 2021?
Zijn de lokale indicatoren inzichtelijk te maken voor het eerste halfjaar?

Voor niet alle indicatoren zijn de gegevens over 2021 al bekend. We zijn voor de meeste indicatoren 
afhankelijk van de database van het CBS. De lokale indicatoren zijn (tenzij anders aangegeven) jaarcijfers. De 
verwachting is dat deze bij de jaarstukken 2022 wel gepresenteerd worden.

46 PvdA 52 (5) Opgaven worden bepaald in nauw contact met de omgeving' Oh ja? Hoe merkt de raad 
dit?

De gemeenteraad kan dit merken doordat de benoemde opgaven en uitdagingen aansluiten bij het beeld dat 
de gemeenteraad en haar achterban daarover heeft.

47 PvdA 53 (5.1) Verkennen van grensoverschrijdende samenwerking met brandweerpost Putte en de 
Belgische brandweer. De gesprekken zijn toch al gestart? Wat moet er dan nog meer 
verkend worden?

De gesprekken zijn inderdaad gestart. Dit heeft opgeleverd dat partijen aan beide zijden van de grens 
mogelijkheden zien voor verdere brandweersamenwerking. In het vervolg van de verkenning zal moeten blijken 
of inzet over en weer van de grens technisch en organisatorisch ook daadwerkelijk mogelijk is. 

48 PvdA 55 (5.3) Vanuit  het collegewerkprogramma is aangegeven dat er een methodiek 
'Uitvoeringsevaluaties' uitgedacht moeten worden en gespecificeerd moeten worden naar 
welke op welk moment moet worden uitgevoerd (in combi met voorliggend veld). In de 
begroting ziet de PvdA hiervoor geen uitwerking staan bij wat gaan we daarvoor doen. Hoe 
wordt de belofte om een methodiek te bedenken opgepakt?

Dit is een ontwikkelpunt in de wijze van werken. Er is geen aparte begrotingspost nodig om deze ontwikkeling 
in te zetten. De belofte krijgt vorm door het structureel en thematisch agenderen van het onderwerp.

49 PvdA 62 (5.10) Waarom wordt er alleen aan online monitoring gedaan, om te weten wat er leeft? Hoe 
wordt de raad op de hoogte gesteld van de online monitoring?

Om te weten wat er leeft wordt er niet alleen aan online monitoring gedaan. Wel is het een goed middel om te 
kijken waarover online gesproken wordt. Door online monitoring kunnen we de communicatie richting inwoners 
optimaliseren. Dit is een intern proces waarover de raad verder niet geïnformeerd wordt.

50 PvdA 70 (opgaven) Welke investering doen we zelf als gemeente? De huidige mobiliteitshub heeft onze 
gemeente niets gekost.

Welke andere gemeente worden bij deze herontwikkeling betrokken of is dit iets tussen 
Woensdrecht en Saver?

Op dit moment zijn er geen investeringen gepland. Er zijn wel twee nieuwe ontwikkelingen, waarbij geen 
investering vanuit de gemeente wordt gevraagd.

Roosendaal, Halderberge, Bergen op Zoom en Woensdrecht werken hierin samen met Saver.                                                                                                                                                                           

51 PvdA 71 (opgaven) De groep, die door geen passende woning kon krijgen en dus onze gemeente heeft 
verlaten, is niet inzichtelijk gemaakt in het verleden. Deze doelgroep wordt ook nu niet 
genoemd. Wat wil de gemeente hieraan doen?

'Instroom van buiten de gemeente'
Op basis van de huidige wetgeving mogen gemeenten al 50% van de beschikbare sociale 
huurwoningen toewijzen op basis van economische of maatschappelijke binding. Binnen 
deze groep, mag heden 25% van de woningen worden toegewezen aan mensen met een 
lokale binding, deze bovengrens verdwijnt. Hierop kunnen we dus nu al gaan acteren. Wat 
gaat de gemeente hiervoor aanpassen en op welke termijn?

Het college zet zich ervoor in dat alle inwoners van de gemeente Woensdrecht die in de gemeente willen 
blijven wonen hier de mogelijkheid toe hebben. Daarom zetten we in op het bouwen naar behoefte. Hierop 
proberen we te sturen door middel van de woningbouwplanning, waar een woningbehoefteonderzoek onder 
ligt. Voor wat betreft het toewijzen van sociale huurwoningen op basis van economische of maatschappelijke 
binding geldt dat dat op dit moment in de gemeente Woensdrecht nog niet mogelijk is. Om dit te kunnen doen 
is het instellen van een huisvestingsverordening noodzakelijk. Met een dergelijke huisvestingsverordening kan 
een gemeente sturen op hoe particuliere verhuurders en woningcorporaties woningen uit de sociale 
huurvoorraad toewijzen. Wanneer de huisvestingsverordening is vastgesteld kan de gemeente erop sturen dat 
(maximaal) 25% van de sociale huurwoningen wordt toegewezen aan mensen met een lokale binding. In de 
praktijk is het percentage sociale huurwoningen dat naar de eigen inwoners gaat hoger dan 25%, dus voor nu 
brengt het instellen van een huisvestingsverordening geen effect teweeg. Naar verwachting wordt de 
Huisvestingswet op 1 januari of 1 juli 2023 geactualiseerd, waardoor gemeenten mogelijk een hoger 
percentage (50%) van de sociale huurwoningen én koopwoningen onder de NHG-grens kunnen laten toewijzen 
aan eigen inwoners. Het college zal zich n.a.v. de actualisering van de Huisvestingswet opnieuw gaan beraden 
over het wél of niet instellen van een huisvestingsverordening.

52 PvdA 72 (opgaven) Met de woningbouwcorporaties maken we afspraken om de sociale woningvoorraad
minimaal op peil te houden en bij voorkeur licht te laten groeien. Door maatschappelijke
ontwikkelingen wordt in dit segment een toenemende vraag voorzien.'
Waarom licht te laten groeien?

Door de toegenomen vraag nemen de wachttijden voor een sociale huurwoning toe. Hierdoor is het wenselijk 
om de sociale woningvoorraad licht toe te laten nemen.

53 PvdA 76 (opgaven) De huizenprijzen zijn behoorlijk aan het dalen. Waarom kunnen wij als gemeente niet 
beslissen om de WOZ-waarde te behouden en niet te verhogen?

We gaan er vanuit dat u het OZB-tarief bedoelt. De gemeenteraad kan wel degelijk besluiten om dat tarief niet 
te verhogen. Het niet (of minder) verhogen van het OZB-tarief zal leiden tot minder inkomsten en dus een lager 
begrotingssaldo in de Programmabegroting 2023.
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54 PvdA 81 (opgaven) Toeristenbelasting. Niet voor iedere toerist wordt belasting afgedragen. Waarom heeft het 
college het plafond niet in de begroting opgenomen? Kunt u deze in beeld brengen?

Helaas is het college niet duidelijk hoe deze vraag bedoeld is en welk plafond bedoeld wordt. Op het via de 
griffie aan de PvdA gedane verzoek om de vraag nader te duiden is ten tijde van het samenstellen van deze 
lijst helaas nog geen antwoord ontvangen.
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